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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

Referat for 3. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2022/23  

Onsdag d. 26. oktober 2022 kl. 16.30–19.00 på Lilleskolen, Wittenberggade 2-4 
Deltagere: Sebastian, Haydee, Allan, Mikkel, Dorthe, Camilla, Nikolai, Emilie, Jens, Valde, Torben og 
Henriette (Ref.)  
Afbud fra Mariane og Natalie 
 
DAGSORDEN  
1.  O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Godkendt. 
Sebastian 
 

2.  O Meddelelser fra formanden 
Valgplakater sat op skolens hegn, hænger ikke lovligt, hvorfor de er taget ned enten af 
partierne selv, eller af skb-forperson. 
Der har været indledende møde mellem LPS og naboskolerne for at afdække om der kan 
etableres et mere formaliseret samarbejde fx i forhold besøg i børnehaver, trafik og i 
forhold til BR etc.  
 

Sebastian  
 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen 
Det fælles skb-møde er på Peter Lykke skolen. Drøftelse på mødet: Meddelelsesbogen, 
inklusionsdrøftelse, samt den kvalitet og udviklingssamtale med OA-ledelses og SKB. 
Vi har afholdt Skolernes Motionsdag. Det gik godt. 
Der er åbent hus d. 9. november. 
Der er faldende elevtal på Amager.  
 

Torben 
 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
Indskoling: Forbereder faguge i 46 - 3. årgang laver fladbrød i valbyparken. Der skal 
også arbejdes med arbejdskendskab. Det lille elevråd har første møde i november. 
Udsko: Vi har også haft en god motionsdag. 9. årgang har været i praktik, det er gået 
godt. Praktik ligger altid i uge 41 på LPS. Der er snart miniterminsprøve i egne klasser. 
Der er snart UPV (Uddannelsesparathedsvurdering), det foregår i Meebook.  I de klasser 
hvor der er to voksne, arbejdes der med Co-teaching hen over efteråret.  
 

Emilie/Jens 
 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
Vi har talt om indeklima i klasserne. Vi vil gerne have bedre indeklima. 
Kan vi få en ugentlig lektion, hvor vi kan tale med fx en pædagog, da 
børnesundhedsmålingen i kbh viser at 30% af eleverne gerne vil have at tale med en 
voksen. 
Vi synes låsene på toiletterne er for gamle. (Bjarne har tjekket alle låse, og de virker alle 
sammen.) 
 

Valde 
 

6.  O Orientering fra KKFO 
Vi har været på mange ture i efteråret. Der har været fredsvalg til forældrerådet.  
Vi skal snart planlægge lukkedage. 
 

Haydee 
 

7.  O/D Status på Modtageklasser med børn fra Ukraine 
MI: 0-3 kl. MM: 4-6. klasse Der er kommet de første elever. Modtagerklassen skal 
varetage dansk som andet sprog, da eleverne skal følge den almindelige fagrække. 

Torben 
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Eleverne skal gå i modtageklasse til det vurderes at de kan gå i en almen klasse, dog max 
et år. De elever vi har modtaget indtil nu, er mellem 5-10 år. 
 

8.  D 2. drøftelse af resultaterne af elevtrivselsundersøgelsen 
Der er lavet et katalog over hvilke områder der arbejdes med i klasserne. Lærerne er 
blevet bedt om at udvælge to områder i forhold til trivselsmålingen som klassen arbejder 
med. Overordnet set arbejder lærerne grundigt med de udfordringer som fremkommer i 
målingen. 
 
Toiletterne: Vi har i iværksat mange tiltag bl.a. 2 gange rengøring pr. dag. Elevrådet kan 
drøfte hvad vi sammen kan gøre.  

• Kan vi have toiletdukse.  
• Der er lavet en større indsats på Storeskolen for at forbedre forholdene. Her skal 

eleverne gå på toilettet i frikvarteret.  
• På Storeskolen er problematikken især hærværk. 
• Hvad kan forældrene bidrage med: TV vil gerne kunne skrive ud. SKB bakker 

op.  
 
I forhold til uro: Det er også en forældreopgave, at eleverne er parat til at modtage 
undervisning og at være en del af fællesskabet. Alle klasser et klasse-set-up. Derfor er 
skolehjemsamarbejdet også utrolig vigtigt, da ingen kan løse det alene, men kun i 
samarbejde.  
De temaer der arbejdes med i de enkelte klasser, vil fremgå af ugeplanen. 
 
Indeklima: Der er ikke aircon, men et CO2-anlæg som udskifter luften. Som mange 
andre skoler fungerer det ikke optimalt, det kan afhænge af hvor mange der er i lokalet. 
Der hvor der er meget varmt har, klasserne fået en ventilator. Selve de tekniske 
installationer hører ikke til skolens varetagelse, men under en fælles afdeling i 
forvaltningen. Skolen har deltaget i en landsdækkende undersøgelse vedr, indeklima, og 
indeklima på landsplan er ikke forbedret siden man begyndte at måle på det. Der 
indkøbes nu flere CO2 målere så lærerne kan måle indholdet. Hvis det er muligt at logge 
data fra disse målinger, vil SKB gerne gå ind i arbejdet med at forbedre indeklimaet. 
 
Punktet er på igen december.  
 

Torben 
 

9.  D/B Samarbejde med elevrådet 
Vi taler om hvordan bestyrelsen får et godt samarbejde med elevrådet, og hvad elevrådet 
er optaget. Det gælder også "det lille elevråd" for de mindste klasser. 
Elevrådsrepræsentanterne bedes forinden overveje hvilke emner som eleverne er 
optagede af. 
Drøftelse: 
Valde foreslår at deltage i det lille elevråd (Valde og Natalie) så vi kan bringe deres 
tanker med til skolebestyrelsen. 
Sebastian og Haydee vil gerne have et samarbejde med de to kontaktlærere for 
elevrådene, for at understøtte at skabe elevengagement. 
 

Sebastian 

10.  D Principper for Åben skole / samarbejde med lokalsamfundet 
Lærerne har udsendt ændringsforslag til de nuværende principper.  
Som forældre kan der opleves forskelle i forhold til brugen af Åben Skole. Men den 
gamle privat praktiserende lærer en fortid, vi er halt afhængige af samarbejde med 
hinanden. 
Vi kan ikke bare slette i principperne fordi vi pt. oplever at vi opfylder dem, det kan 
måske anspore til et højere ambitionsniveau? 
Forældrene vil rigtig gerne bidrage med input til Åben Skole.  
SKB mener at teksten godt kan forbedres. Skal det stadig hedde Åben Skole? Passer 
praksis stadig i forhold til fx ambassadører? Princippet skal gøre hverdagen lettere for 
lærerne. 
Næste skridt: Sebastian reviderer med input fra Emilie. 
 

Dorthe/Sebas
tian 
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11.  O Budgetopfølgning 
Vi har afleveret 496.000 til forvaltningen pga. faldende elevtal. Vi har aldrig tidligere 
skullet aflevere penge midt i et budgetår. Vi går ud med et mindre forbrug på ca. 1,8 
mio.kr. 
En mere præcis tal vil fremgå på mødet i dec.  
Energiudgifter er lagt centralt, så budgettet er ikke påvirket af de stigende energipriser. 
 

Torben 
 

12.  O Eventuelt 
Intet til referat 
 

Alle 
 

13.  D Evaluering af mødet 
Det var udfordrende at holde tiden. 
Det har været hyggeligt. 
 

Alle 

14.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 
Der er ansat to barselsvikarer på Lilleskolen. En lærer ansat tidsbegrænset i mat.skema. 

Torben 
 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 
Kommende møder: 16/11, 14/12, 8/2, 8/3, 3/5, 14/6 


